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Justerandes sign Utdragsbestyrkande Datum 

 

Plats och tid Sammanträdeslokal C1 Kommunfullmäktiges Sessionssal, Kv Postmästaren            
kl. 14.00-16,00 

Ledamöter/ersättare Erland Linjer (M), socialnämnden, ordförande 
Lena Persson (L), socialnämnden 
Turid Ravlo-Svensson (S), kommunstyrelsen 
Ing-Marie Berggren (S), socialnämnden 
 
 
 
 
Barbro Alvarsson, PRO 
Rune Davidsson, PRO 
Gun Einarsson, SPF 
Eva Börjesson, SPF 
Bodil Verdin, SKPF 
Marianne Berggren, SPF 
Lennart Wilhelmsson, SPF 
Irene Rosberg, PRO 
 
 

 

Övriga deltagare Anna-Lena Sellergren, Förvaltningschef, § 4 
Yvonne Rydberg, sekreterare 
Ola Viestam, Socialförvaltningen §1 
Kristina Wallin, Åsa Johnsson Kultur och fritidsförvaltningen § 2 
Patrik Skoglund Infrastruktursamordnare, § 5 
Henrik Petzäll, Förvaltningschef, Hamn- och gatuförvaltningen, § 5 
Torbjörn Alfredsson Kommunjurist, § 5 
 
 

 

Utses att justera Eva Börjesson 
 
 

Justeringens plats 
och tid 

Socialförvaltningen 25 maj 2022  

Sekreterare Yvonne Rydberg Paragraf 1 - 6 

Ordförande Erland Linjer 

  

Justerande Eva Börjesson 
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§ 1 
Redovisning om äldreomsorgslyftet 

Ola Viestam, avdelningschef, ekonomistab, informerade om 
äldreomssorgslyftet. 
 
Regeringen har beslutat om ett äldreomsorgslyft med start 2018 som innebär 
att de som jobbar inom äldreomsorgen har möjlighet att på betald arbetstid 
utbilda sig till undersköterska. 
 
I Varbergs Kommun ser statistiken ut på följande sätt: 
Det är 146 antagna mellan åren 2018-2022, fram tills nu har 53 % tagit sin 
examen, 32 % avhopp och 15 % läser idag. 
 
Tillgängliga medel: Utnyttjat egen regi extern 
 
År 2020 -  3,2 milj. Kr 499 054 kr 489 067 kr 9 987 kr 
 
År 2021 – 25 milj. Kr 8,6 milj. Kr 7,246  1 403  
 
År 2022 – 12 milj. Kr 
 
Fråga ledamot – Vad händer med de pengar som ej utnyttjas? 
 
Svar – Alla pengar ska redovisas och de som inte utnyttjas måste betalas 
tillbaka.  
 
Svårigheter har varit att hitta vikarier för de som utbildas. 
 
Fråga ledamot – kommer pengarna att utnyttjas 2022? 
 
Svar: En gissning är att dem inte kommer att utnyttjas fullt ut.   
 
Har beslutats om att genomföra en utbildning i vårdsvenska, ev. kan pengar 
utnyttjas till detta i höst.  
 
    
 
 
§ 2 
Aktiv Senior 
Lena Naenfeldt, Peter Lönqvist, koordinator och Anna Nilsson, enhetschef 
kultur och fritidsförvaltningen informerade om Aktiv Senor och aktiv fritid. 
 
Aktiv seniors viktigaste mål är människor ska vara delaktiga, må bra, känna 
gemenskap och tillhörighet. Verksamheten vill gärna att seniorer kommer 
med förslag själva på aktiviteter. Arbetar mycket med att nå dem med ett 
utanförskap.  
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I februari i år släpptes pandemirestriktionerna och Aktiv seniors 
frivilligverksamhet började öppna upp. På Aktiv seniors mötesplatser kan 
man lyssna på föreläsningar, spela kort, dansa eller bara ta en fika 
tillsammans med andra.  
Lokalerna är lättillgängliga och aktiviteterna är öppna för alla. Du som 
kommer till mötesplatsen kan själv vara med och påverka vilka aktiviteter 
som ska ske tillsammans med de frivilliga som leder verksamheten och finns 
som stöd. Aktiviteter kan också organiseras av ideella föreningar, kyrkan, 
privata företag och andra aktörer. 
 
Mötesplatserna finns:  
Veddige, Kungsäter, Träslövsläge, Tvååker, Ljuspunkten, Södertull och 
Apelvikshöjd. 
 
Nätverket - en digital mötesplats.  Aktiv seniors nyaste mötesplats Nätverket 
här träffas man helt digitalt. På Nätverket kan man delta i kostnadsfria 
aktiviteter hemifrån över internet med hjälp av din dator, surfplatta eller 
smarta telefon. Detta är mycket populärt. 
 
Anslagstavlan både fysiskt och digitalt under våren 2022 kan man ta del av 
Anslagstavlans informationsträffar genom att antingen besöka mötesplats 
Ljuspunkten eller via den digitala mötesplatsen Nätverket. 
 
Till hösten är frivillig verksamheten i fokus. Aktiv senior har en omfattande 
frivilligverksamhet för äldre. Våra frivilliga gör betydande insatser inom 
olika verksamheter, oftast i grupp men även enskilda insatser. Fler frivilliga 
behöver rekryteras. Verksamheten samverkar med föreningar tillsammans 
med frivilliga.  
 
Det finns ett stort behov utav digital kunskap och biblioteken har fått i 
uppdrag att hjälpa till med att öka den kunskapen.  
 
Fråga från ledamot – Hur driver ni aktiv senior? 
 
De som kan och har möjlighet tar sej själva till de aktiviteter som ordnas. 
Svårigheten är att nå de mest utsatta, försöker samverka med andra 
organisationer. Det är ett stort problem med kommunikationen. Ingen 
homogen målgrupp utan ett stort utanförskap digitalt. En dialog med 
Håstens vårdcentral finns, dem möter de mest utsatta och kan informera om 
Aktiv senior.  
 
Delades ut flyers med information hur man når aktiv senior.  
 
 
 
 
§ 3 
Diskussion om reformering av KPR 

Erland Linjer informerade om efter samtal med ledamöter från KPR att det 
finns ett behov av: 
-ett bra samarbete, uppdatera arbetsordning vilket görs hos 
kommunstyrelsen. Kontakt är tagen med   kommunstyrelsens arbetsutskott 
och ett möte kommer att äga rum för revidering av arbetsordning.  
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§ 4 
Frågor/punkter från pensionärsorganisationen 
 

- Semesterplaneringen i äldreomsorgen 
 

Förvaltningschef Anna-Lena Sellergren svarar på frågan och det är stora 
svårigheter med att rekrytera vård och omsorgspersonal som 
undersköterskor och legitimerad personal. Det finns en konkurrens med 
Regionen och det är färre som är arbetsföra.  
Lösning av vikarier har gjorts genom en ständig rekrytering året om med 
marknadsföring på sociala medier. En ökad grundbemanning med ett 
minskat behov av vikarier. Extra ersättningar vid flytt av semester.  
Prioritering är att ordinarie personal ska få sin semester. 
Rekryteringen av sommarvikarier är inte i mål.  
Nyanställda får fem dagars introduktionsutbildning + bredvidgång. 
 
 
§ 5 

 

Information/samtal kring elsparkcyklar 
 
Patrik Skoglund Infrastruktursamordnare, Henrik Petzäll, 
Förvaltningschef, Hamn- och gatuförvaltningen, Torbjörn Alfredsson 
Kommunjurist, informerar om elsparkcyklar. 
 
Denna punkt var även ledamöter från kommunala tillgänglighetsrådet med. 
 
Ett elsparkcykelföretag Bird har etablerat sig i Varberg. Både polistillstånd 
och överenskommelsen med Varbergs kommun är klar. I antal handlar det 
om att placera cirka 150-200 elsparkcyklar i gaturummet, som blir möjliga 
att hyra. 
 
Tillsammans med elsparkcykelföretaget har det upprättats en så kallad 
avsiktsförklaring. Den innebär en rad förhållningssätt gällande exempelvis 
utpekade parkeringsytor för elsparkcyklarna, hastighetsbegränsningar på 
vissa tider och platser samt cykelfria zoner. Den kommer även reglera att 
företag måste ta hand om sina fordon så att de exempelvis inte hindrar 
framkomlighet. 
 
Hamn- och gatukontoret kommer att fortsätta att ha en tät dialog 
tillsammans med leverantören. Finns ett gemensamt uppdrag med 
leverantören att utveckla arbetet och att säkerställa att de lösningar som 
skapas, passar bra för just Varberg. 
 
§ 6 
Vem ska bjudas in till nästa sammanträde 
 
Återkommer om detta.  
 
 


